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4) przepisy o obsłudze prawnej po
winny dla prawidłowego jej fun
kcjonowania zapewniać: niezależ
ność i niezawisłość opiniowania, 
samodzielność stanowiska pracy 
podległego jedynie kierownikowi 
jednostki, stabilność zatrudnienia 
przez powoływanie i odwoływanie 
radców prawnych przez jednostkę 
nadrzędną, nienormowany czas pra
cy w wymiarze zależnym od zadań, 
ścisłe i bezpośrednie powiązanie 
funkcji radcowskich z resortem 
sprawiedliwości.

Jednolitość ośrodka dyspozycyjnego 
w zakresie tworzenia prawa i jego 
wykładni na użytek jednostek gospo
darki uspołecznionej i organów wła
dzy nakazuje zastanowienie się, czy 
obecny stan dezintegracji organizacyj
nej jest na dalszą me/tę przydatny. 
Stosowanie obowiązującego prawa poz
wala radcy prawnemu wcześnie uświa
domić sobie ewentualną niedoskonałość 
przepisu w zestawieniu z potrzebami 
rozwijającego się dynamicznie życia 
społeczno-gospodarczego. Obowiązkiem 
radcy prawnego jest w takim wypadku 
sygnalizacja i dlatego trzeba tak usta
wić organizacyjnie obsługę prawną, że
by radca mógł skutecznie wykorzystać 
ten rodzaj sygnalizacji. Obecnie w 
praktyce obsługa prawna takiej możli
wości nie ma.

W rzeczowej i utrzymanej na wy- 
sGkim poziomie dyskusji nad tezami 
referatu zabrało głos kilkanaście osób. 
Uczestnicy zebrania wskazywali na 5

przyczyny obecnych niedociągnięć w 
obsłudze prawnej, postulując stworze
nie optymalnych warunków dla pra
widłowej — i zgodnej z obecnymi po
trzebami rozwijającego się dynamicz
nie kraju — obsługi prawnej jednostek 
uspołecznionych.

Dla opracowania wyników dyskusji 
i tez nowego, lepszego modelu obsłu
gi prawnej powołany został specjalny 
Zespół, który przedstawi odpowiednie 
wnioski Prezydium Naczelnej Rady 
Adwokackiej, a następnie Ministrowi 
Sprawiedliwości — do wykorzystania 
w pracach nowelizacyjnych.

Na zakończenie narady Komisja d/s 
radców prawnych przy NRA obrała w 
bieżącej kadencji następujące kierunki 
działania:
D współdziałanie w opracowaniu i re

alizacji nowego modelu obsługi 
prawnej jednostek uspołecznionych 
na podstawie wyników narady z 
dnia 29.1.1977 r. i opracowanie (tez 
w tym zakresie;

2) współdziałanie z organami wdraża
jącymi nowe zasady obsługi praw
nej jednostek uspołecznionych;

3) zorganizowanie zespołu konsulta
cyjnego w Komisji d/s radców 
prawnych przy NRA w zakresie 
rozwijania i doskonalenia prawa 
oraz bibliografii;

4) opracowanie zasad organizacji sys
tematycznego doskonalenia radców 
prawnych-adwokatów;

5) gromadzenie danych o pracy adwo- 
katów-radców prawnych.

5.
Analiza sy tuacji bytow ej adw okatów -em erytów  i rencistów

W dniu 8 lutego br. odbyło się po
siedzenie członków Komisji do spraw 
emerytów i rencistów przy NRA, na 
którym dokonano analizy aktualnej sy
tuacji bytowej i obsługi socjalnej ad
wokatów emerytów i rencistów.

W wyniku dyskusji Komisja posta

nowiła skoncentrować swoją działal
ność w bieżącej kadencji na rozwiąza
nie następujących problemów:

1) dalszej poprawy warunków ma
terialnych adwokatów emerytów i ren
cistów, a w szczególności tej grupy ko
legów, którzy otrzymują minimum
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emerytury 3 000 zł (łącznie z dopła
tami z FSK);

2) wdrażania uchwały Prezydium 
NRA w sprawie pomocy i współpracy 
samorządu adwokackiego z adwokatami 
emerytami i rencistami;

3) poprawy warunków socjalnych 
(zwłaszcza leczenie uzdrowiskowe) ad
wokatów emerytów i rencistów oraz 
szerszego uwzględniania wniosków tej 
grupy kolegów przy rozdzielaniu skie

rowań na leczenia sanatoryjne;
4) ustalenia zasad odpłatności za 

korzystanie przez adwokatów emery
tów i rencistów z pobytu w DPTA w 
Grzegorzewicach na zasadach ulgo
wych przez wprowadzenie stosownych 
dopłat z funduszów rad adwokackich.

Na zebraniu zobowiązano Prezydium 
Komisji do wystąpienia z odpowiednio 
uzasadnionymi wnioskami do Prezy
dium NRA w sprawie realizacji wy
mienionych wyżej postulatów.

6.
Koleżeński gest

Adw. Alfred Samoliński wpłacił do 
kasy NRA kwotę 10.500 zł tytułem 
zwrotu zapomóg wyjątkowych, jakie 
otrzymał z FSK w 1962 r. Prezydium 
NRA przyjęło do wiadomości informa
cję Skarbnika w tej sprawie, jak rów
nież wyrażone przez adw. A. Samoliń- 
skiego w piśmie z dnia 21.1.1977 r. po
dziękowanie na ręce Naczelnej Rady

Adwokackiej za udzieloną mu pomoc 
materialną w ciężkiej sytuacji, w ja
kiej się w swoim czasie znajdował.

Prezydium NRA złożyło adw. A. Sa- 
molińskiemu podziękowanie za jego 
koleżeńską postawę, która umożliwi 
skorzystanie z pomocy FSK innym ko
legom będącym w trudnej sytuacji ży
ciowej.

7
Analiza wykorzystania skierowań sanatoryjnych

Z przeprowadzonej analizy wyda
nych w 1976 r. skierowań do sanator
iów na leczenie uzdrowiskowe wynika, 
że Komisja Sanatoryjna przy NRA 
udzieliła tego rodzaju świadczeń w roz
patrywanym okresie: 87 adwokatom

zatrudnionym w zespołach adwokac
kich, 25 adwokatom emerytom, 5 ad
wokatom inwalidom, 2 aplikantom ad
wokackim i 29 członkom rodzin adwo
katów. Łącznie udzielono 148 skiero
wań.

II. Z  życia izb adwokackich

I z b a  b i a ł o s t o c k a

1. S p o t k a n i e  c z ł o n k ó w  RA 
w B i a ł y m s t o k u  z k i e r o w n i c 
t w e m  s ą d ó w  i p r o k u r a t u r  
w o j e w ó d z k i c h  o r a z  p r z e d 

s t a w i c i e l a m i  w o j e w ó d z k i c h  
i n s t a n c j i  p a r t y j n y c h .  Z inicja
tywy Rady Adwokackiej w Białym
stoku odbyło się w dniu 29 listopa


